
 

 

Consell Ciutadà per la Sostenibilitat 

 

 

PLENARI DEL CONSELL CIUTADÀ PER LA SOSTENIBILITAT 

Acta de la sessió del 17 de gener de 2024 (pendent d’aprovació) 

Al Saló de Cent de l’Ajuntament de Barcelona, el dia 17 de gener de dos mil vint-i-quatre, a les 

17.30 h, es reuneix el Plenari del Consell Ciutadà per la Sostenibilitat, sota la presidència de la 

Sra. Laia Bonet, presidenta del Consell, assistida per la Sra. Marta Cuixart, com a secretària 

del Consell. 

Hi concorren els i les representants de les següents organitzacions membres del Plenari: 

Organització Representant (Sr./Sra.) 

Vicepresidència Primera del Consell; representant de GIXSU, Grup 

d'Interès per la Sostenibilitat Urbana 

Sergi López-Grado 

Vicepresidència Segona del Consell; representant de Posidonia 

Green Project  

Vanessa Salvo 

4A+A Arquitectura Ambiental Julio Bermejo 

ACEFAT AIE Josep Maria Miranda 

Agència de Salut Pública de Barcelona Josep Mª Jansà 

AMB – Àrea Metropolitana de Barcelona Elena Lacort 

Autoritat Portuària de Barcelona Héctor Calls 

ATTA Permacultura Teresa Ninou 

Calaix de Cultura Xavier Franch 

CNAB – Club Natació Atlètic Barceloneta David Camps 

Col·legi de Biòlegs de Catalunya José Luis Casanovas 

Col·legi d’Enginyers Graduats i Enginyers Tècnics Industrials de 

Barcelona 

David Jiménez 

 

Col·legi Sant Josep-Carmelites Missioneres Lluïsa Jerez 

Col·legi d’Ambientòlegs de Catalunya – COAMB Berta Roset 

CC.OO de Catalunya Laura Diéguez 

CJB - Consell de Joventut de Barcelona Duran Matamoros 

Consell de Gremis de Comerç, Serveis i Turisme de Barcelona Jordi Martí 

Consell d’Emergència Climàtica del Districte de Sants –Montjuïc 

-  Associació SomlaClau-Xarxa Cooperasec 

Gemma Rovira 

Consell de Sostenibilitat i Urbanisme del Districte de Gràcia – 

Lluïsos de Gràcia 

David Montfort 

Consorci d’Educació de Barcelona Susana Navarro 

Consorci del Parc Natural de la Serra de Collserola Marta Doñoro 

Eco-Union Helena Fortea 

Escola BetàniaPatmos Anna Hervàs 

Escola Pia Sant Antoni Oriol Batlle 

Escola Professional Salesiana Rafael Rodríguez 

Escola Thau Barcelona Xavier Hernández 

FAVB – Federació d’Associacions de Veïns i Veïnes de 

Barcelona 

Albert Recio 

FEP Sant Ramon Lluís Sala 

Formació i Treball Miquel Vidal 

Fundació Barcelona Comerç Mei Márquez 

Fundació Claror Ester Benach 

https://www.decidim.barcelona/link?external_url=https%3A%2F%2Fwww.bcnsostenible.cat%2Fweb%2Fpunt%2Fassociacio-somlaclau%3Fsearch%3Dsomlaclau%26multi_word_search%3DW10%253D
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Fundació Roca Galès Xavi Palos 

Grup Municipal d’Esquerra Republicana Rosa Surinyach 

Grup Municipal Partit Popular Inmaculada Delgado 

Institut Escola Tres Fonts de Les Corts Cristina Julià 

Institut Escola Trinitat Nova Ana Puerto 

Lliga per la Defensa del Patrimoni Natural, Depana Josep Mª Carrera 

Petita i Mitjana Empresa de Catalunya – PIMEC/PIMEC Comerç Alejandro Goñi 

Rezero Elena Díez 

Science for Change Verónica Capsir 

SCEA – Societat Catalana d’Educació Ambiental Màrian Navarro 

TMB – Transports Metropolitans de Barcelona Sònia Centelles 

UPC – Universitat Politècnica de Catalunya Josefina Antonijuan 

UPF - Universitat Pompeu Fabra Martí Boleda 

UGT-Unió General de Treballadors Juan Luis Cantón 

 

No hi assisteixen i s’excusen:  

AuS – COAC, Arquitectes per la Sostenibilitat, Col·legi d’Arquitectes de Catalunya; Generalitat 

de Catalunya. Consell Assessor per al Desenvolupament Sostenible de Catalunya; Humans a 

la Terra; La Casa dels Futurs; Societat Catalana d'Herpetologia; XES – Xarxa d’Economia 

Solidària 

 

Hi assisteixen com a persones convidades a fer una intervenció: 

Genís Domínguez, Bicibús Eixample 

Mª José Pujol, Inout Hostel 

Marc Rojas, Ajuntament de Barcelona. Departament de Participació d'Urbanisme, Transició 

Ecològica, Serveis Urbans i Habitatge 

Irma Ventayol, Ajuntament de Barcelona. Oficina de Canvi Climàtic i Sostenibilitat  

 

Suport a la Secretaria:  

Secretaria Barcelona + Sostenible  
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ORDE DEL DIA 

1. Benvinguda i presentació. Laia Bonet, primera tinenta d’Alcaldia i presidenta del 

Consell 

2. Incorporació de noves entitats significatives de ciutat i administracions al Consell 

3. Plantejament del procés participatiu de renovació del document marc de treball del 

Consell i la Xarxa Barcelona + Sostenible 

4. Planificació del treball col·laboratiu per reptes: descarbonització i aigua 

5. Torn obert d’intervencions 

 

TEMES TRACTATS I ACORDS PRESOS 

Aquesta sessió del Consell és pública i s’ha transmès pel canal Youtube de l’Ajuntament. Es 

pot consultar íntegra a https://youtube.com/live/21lTaMlBTaM?feature=share 

Prèviament a la sessió, s’ha enviat a les organitzacions membres la documentació per fer el 

seguiment dels diferents punts de l’ordre del dia. Aquesta documentació i la presentació que 

s’han projectat durant la sessió es poden consultar a la plataforma Decidim Barcelona: 

https://www.decidim.barcelona/assemblies/consellsostenibilitat/f/4207/meetings/6753  

 

1. Benvinguda i presentació. Laia Bonet, primera tinenta d’Alcaldia i presidenta del 

Consell 

La tinenta d’Alcaldia Laia Bonet dona la benvinguda i agraeix a tothom l’assistència. 

En la seva intervenció, exemplifica amb les notícies sobre la sequera la urgència de les 

polítiques a favor d’una transició ecològica en escenari d’emergència climàtica. Recalca que 

aquesta transició ecològica ha de ser justa, ens ha de fer més resilients vers els efectes ja 

presents del canvi climàtic i transformar les nostres ciutats. Perquè per molt que estiguem 

avançant, mai no estem fent prou ni prou ràpid. 

Argumenta amb exposició de línies d’actuació municipals que es tracta de polítiques 

transversals, amb exemples que van des de la climatització de les escoles fins a la Zona de 

Baixes Emissions.  

Recalca l’essencialitat del paper del Consell Ciutadà per la Sostenibilitat, justament pel seu 

caràcter transversal i perquè el conjunt de la ciutat hi és representat. 

Avança que aigua i descarbonització són dos grans reptes quan parlem de sostenibilitat, i que  

així es veurà reflectit en aquesta sessió plenària del Consell.  

Per això, al setembre de l’any passat, l’Ajuntament va aprovar l’Acord Climàtic de Ciutat, que 

incorpora el Compromís de Barcelona cap a la neutralitat climàtica el 2030, el full de ruta de 

descarbonització de la ciutat. 

I, per això també, 2024 ha de ser l’any en què aquest Consell aprovi el nou Compromís Ciutadà 

per la Sostenibilitat i l’any en què aquest Ajuntament entomi el resultat de l’Assemblea 

Ciutadana pel Clima. 

Anima totes les organitzacions del Consell Ciutadà per la Sostenibilitat a seguir treballant amb 

la mateixa passió i dedicació.  

Seguidament, dona la paraula al vicepresident primer Sergi López-Grado, que recorda l’ordre 

del dia i presenta els diferents punts. 

https://youtube.com/live/21lTaMlBTaM?feature=share
https://www.decidim.barcelona/assemblies/consellsostenibilitat/f/4207/meetings/6753
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La vicepresidenta segona Vanessa Salvo dona els torns de paraula al llarg de la sessió. 

 

2. Incorporació de noves entitats significatives de ciutat i administracions al Consell 

 

Marta Cuixart, secretària, informa que avui s’incorporen noves entitats al Consell. El Reglament 

del Consell preveu que es puguin incorporar a inici de mandat fins a 4 administracions 

públiques i 6 organitzacions significatives de ciutat, a més de les que ja en formaven part.  

La Comissió Permanent va fer una proposta que ha estat acceptada per la Presidència. Així, 

les organitzacions que la Presidència ha convidat a formar part del Consell i que s’hi integren a 

partir d’aquesta sessió són les següents: 

Administracions Públiques: 

- Agència de Salut Pública de Barcelona 

- Autoritat Portuària de Barcelona 

- Consorci d'Educació de Barcelona 

- Consorci del Parc Natural de la Serra de Collserola 

Organitzacions significatives de ciutat: 

- Col·legi d’Ambientòlegs de Catalunya 

- Consell de Joventut de Barcelona 

- Federació d’Associacions Veïnals de Barcelona  

- Transports Metropolitans de Barcelona  

 

Resta pendent de resposta: 

- Xarxa per la Justícia Climàtica 

 

3. Plantejament del procés participatiu de renovació del document marc de treball del 

Consell i la Xarxa Barcelona + Sostenible 

 

Irma Ventayol, directora de l’Oficina de Canvi Climàtic i Sostenibilitat, exposa els antecedents 

del Compromís Ciutadà per la Sostenibilitat, nascut l’any 2002, i l’evolució del Consell Ciutadà 

per la Sostenibilitat i la Xarxa Barcelona + Sostenible. 

Recorda les demandes que la Xarxa Barcelona + Sostenible prioritza i trasllada al Consell 

Ciutadà per la Sostenibilitat que la representa davant l’Ajuntament: 

- Incidència política: millora de la qualitat de la participació 

- Acceleració de l’acció: polítiques públiques i projectes més ambiciosos 

- Coherència en l’acció municipal i agilitat administrativa 

- Una Xarxa més potent: ampliada i amb lideratge dels membres 

- Més enxarxament: espais permanents de trobada i acció conjunta 

- Impuls: escalar i fer créixer les iniciatives que funcionen 

- Incentius: afavorir econòmicament l’activitat que contribueix a la transició ecològica, 

social i econòmica justa 

- Reconeixement: suport i visibilitat de les organitzacions compromeses 

Explica que la proposta de nou Compromís (full de ruta) es basa en una nova definició de 

sostenibilitat, el de l’economia del Dònut. Posa el focus en l’acció col·laborativa i planteja 

treballar per reptes (mini-missions). Un altre canvi significatiu és que contempla la incorporació 

de la ciutadania no organitzada a la Xarxa. 
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El procés participatiu de renovació del marc de treball de la Xarxa  Barcelona + Sostenible 

parteix d’un document inicial que serà l’objecte de deliberació. Aquest document inicial s’ha 

generat a partir dels treballs previs: el balanç del Compromís Ciutadà per la Sostenibilitat 2012-

2022, el retrat de ciutat fet seguint el model de l’economia del dònut l’any 2022, tallers 

participatius del City Dònut, les propostes de l’Assemblea Ciutadana pel Clima, sessions de la 

Comissió Permanent i del Plenari del Consell Ciutadà per la Sostenibilitat i trobades sectorials 

de la Xarxa Barcelona + Sostenible.  

Els àmbits d’actuació prioritària identificats i que es recullen al document a debatre són: 

- L’emergència climàtica. 

- La pèrdua de biodiversitat. 

- La salut planetària i de les persones. 

- El model alimentari. 

- El model de producció i consum. 

- L’accés a l’habitatge. 

- La mobilitat segura, sostenible i saludable. 

- El model energètic. 

- El model cultural i educatiu. 

- El tancament del cicle de l’aigua. 

 

 

Marc Rojas, tècnic del Departament de Participació de l’Àrea d'Urbanisme, Transició Ecològica, 

Serveis Urbans i Habitatge, detalla el procés participatiu, que consta de les següents fases: 

Fase d’informació:  avui en sessió plenària es presenta el procés en el marc del Consell 

Ciutadà per la Sostenibilitat. Es posa en marxa l’espai web de Decidim.barcelona: 

https://www.decidim.barcelona/processes/renovaciosostenibilitat  

Fase de debat i aportacions: des de la celebració d’aquest Plenari i durant el mes de febrer 

de 2024, s’obre un espai de text col·laboratiu al Decidim en el qual totes les organitzacions i 

persones interessades poden fer comentaris i propostes d’esmena al nou document marc que 

orientarà l’acció de Barcelona + Sostenible els pròxims 10 anys.  

També es convoquen dues sessions en format telemàtic, el 31 de gener i l’1 de febrer, de 

presentació del document inicial i de debat al voltant dels principals reptes. Aquestes sessions 

seran obertes a totes les persones interessades.  

Fase de retorn i aprovació: un cop acabat el període d’aportacions, es farà una convocatòria 

de sessió extraordinària del Plenari del Consell Ciutadà per la Sostenibilitat el mes d’abril. Es 

presentaran els resultats del procés, i el document actualitzat per l’equip tècnic municipal amb 

les aportacions. En aquesta sessió es preveu l’aprovació del nou document marc. 

Es projecta en pantalla l’espai de la plataforma Decidim dedicat al procés participatiu. Es 

mostren les pàgines del document col·laboratiu, dividit en tres seccions (reptes, compromisos 

i què reclamem). Es mostra com navegar-hi i com fer propostes d’esmenes  i comentaris a 

l’esborrany del document. 

Informa del correu electrònic procesparticipatiu@bcn.cat per a qualsevol dubte o qüestió. 

 

Intervencions del Consell sobre el Decidim i el procés de renovació: 

https://www.decidim.barcelona/rails/active_storage/blobs/redirect/eyJfcmFpbHMiOnsibWVzc2FnZSI6IkJBaHBBaWhtIiwiZXhwIjpudWxsLCJwdXIiOiJibG9iX2lkIn19--2544e81d7ca130d21e2dafef2a90e0914e58a49a/ALIAN%C3%87A_BARCELONA_SOSTENIBLE_24-34.pdf
https://www.decidim.barcelona/processes/renovaciosostenibilitat
mailto:procesparticipatiu@bcn.cat
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- CJB-Consell de la Joventut de Barcelona, pregunta com es compartiran amb el Plenari les 

propostes que fa l’equip tècnic municipal d’incorporació o no de les esmenes i/o 

aportacions, perquè el Consell pugui acceptar-ho o no democràticament abans de 

l’aprovació. 

Es respon des de la Secretaria i l’Oficina de Canvi Climàtic que una dinàmica establerta en 

aquest Consell és que es fa un retorn de les aportacions al Plenari del Consell, hi ha una 

deliberació i amb aquesta deliberació final s’aprova o no el document.  

Es donarà resposta política i es farà una proposta de document definitiu que s’haurà d’aprovar 

en Plenari. Qualsevol qüestió que preocupi es revisarà amb la Comissió Permanent. 

- ASPB-Agència de Salut Pública de Barcelona, pregunta si en el procés participatiu es 

demana que les organitzacions aportin com a col·lectiu i com ho han de traslladar a nivell 

intern per participar-hi. 

Es respon des del Departament de Participació que les esmenes i/o aportacions poden ser 

tant individuals com des de grups organitzats; les dues modalitats són benvingudes. 

La secretària afegeix que a més de ser un procés participatiu, és un espai perquè les 

organitzacions de la Xarxa B+S puguin fer-se seu aquest document, es familiaritzin amb el 

text i facin la seva contribució. I és una oportunitat per fer difusió entre els vostres col·lectius i 

la vostra comunitat. 

 

 

4. Planificació del treball col·laboratiu per reptes: descarbonització i aigua 

 

Irma Ventayol, directora de l’Oficina de Canvi Climàtic i Sostenibilitat explica que amb l’objectiu 

de reforçar el treball col·lectiu, l’Ajuntament impulsarà accions col·laboratives  en format de 

repte de ciutat.  

Presenta la definició, objectius i característiques que se cerca en el treball per reptes, els 8 

reptes que s’han formulat inicialment i els dos que es volen endegar en primer lloc: 

1. DESCARBONITZEM-NOS: Reduïm les emissions de GEH un 80% el 2030 en el marc 

del compromís de Barcelona com a ciutat participant en la Missió de la Unió Europea 

de 100 ciutats intel·ligents i climàticament neutres. 

2. ESTALVIEM AIGUA:  Fem un ús eficient de l’aigua en el context d’emergència 

climàtica, en el qual es pot cronificar la situació de sequera. 

Presenta també el calendari de desenvolupament i execució (2023-2025), avaluació i 

reconeixement (2026) i llegat (2026-2030). 

 

Després de l’explicació dels reptes, tres entitats exposen 3 casos exemplificadors, amb suport 

visual: 

 

Josefina Antonijuan, vicerectora de Responsabilitat Social i Igualtat de la la UPC, i Miquel Vidal, 

coordinador d’Economia Circular de la Fundació Formació i Treball, presenten el projecte del 

got retornable del Campus UPC Besòs com a exemple d’actuació en el marc del Compromís 

Barcelona Plàstic Zero, un precedent de treball col·laboratiu entorn a un repte que s’ha dut a 

terme en el marc de Barcelona + Sostenible. Expliquen el marc de la col·laboració, les fases de 
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desenvolupament des del 2019 a l’actualitat, les accions i mesures concretes i l compliment de 

10 línies d’acció definides en el Compromís Plàstic Zero. 

 

Genís Domínguez, de l’organització de Bicibús Eixample, presenta el Bicibús, com a exemple 

de projecte col·laboratiu que contribueix a la descarbonització de la mobilitat. Explica en què 

consisteix el Bicibús, el moviment Bicibús a Barcelona i la xarxa d’organitzacions implicades, 

els seus objectius, l’origen i el desplegament internacional, el cas concret de Sant Antoni, la 

viralització en xarxes socials i el ressò mediàtic que ha tingut a escala mundial, les xerrades i 

intercanvis que s’han fet, els premis de reconeixement i l’extensió de la iniciativa a altres barris 

de Barcelona. Com a conclusió, destaca què aporta el Bicibús i les demandes que s’han 

traslladat a l’Ajuntament de Barcelona: infrastructura segura (de 4 a 80 anys); mobilitat des del 

punt de vista del infant; suport al bicibús i dignificar l’ús de la bici. Acaba la seva intervenció 

amb la Declaració de Barcelona de la Bike Bus Summit de març de 2023. 

Mª José Pujol, fundadora i directora general de l’Inout Hostel, inicia la seva intervenció en nom 

d’aquesta empresa social convidada a explicar el seu sistema de reutilització d’aigua per a reg, 

com a exemple de projecte d’estalvi d’aigua en el sector del turisme. Explica què es Icària 

Iniciatives Socials, i l’esperit dels seus projectes d’inserció, com a entitat sense ànim de lucre 

que té com a objectiu proporcionar suports i oportunitats per al progrés personal, social i laboral 

de persones amb discapacitat intel·lectual. L’entitat té quatre centres: l'Escola d’Educació 

Especial Taiga, el Centre Ocupacional Bogatell i els centres especials d’ocupació Icària 

graficas i Inout hostel. Focalitza la presentació en aquest darrer, una experiència de turisme 

inclusiu i sostenible des de 2004. Explica l’abast del projecte, els seus valors i les línies d’acció 

endegades per preservar el medi ambient, estalviar recursos naturals, minimitzar la petjada de 

carboni, garantir la sostenibilitat social i econòmica. 

5. Torn obert d’intervencions 

S’inicia el torn obert amb la intervenció del CNAB – Club Natació Atlètic Barceloneta, que ha 

presentat anticipadament la següent proposta: 

“El CNAB, entitat esportiva sense ànim de lucre fundada al 1913 i membre del Consell voldria 

portar a debat del Consell la situació actual de sequera i les mesures que està previst es 

duguin a terme per part de la Generalitat i l’Ajuntament de Barcelona. L’afectació que aquestes 

mesures orientades a restricció en els consums d’aigua poden tenir en determinades 

institucions, empreses i entitats membres del Consell pot ser molt rellevant. No s’estan 

qüestionant aquestes mesures en cap cas. Només volem evidenciar que en altres països de la 

UE com Alemanya o Txèquia per posar exemples concrets existeixen normatives/legislacions 

que afavoreixen l’ús de l’aigua regenerada i la gestió circular de l’aigua amb les degudes 

garanties sanitàries i de salut pública que poden ser bones pràctiques per al nostre país i la 

nostra ciutat.  

La tecnologia que existeix actualment al mercat permet un ús de l’aigua regenerada per a 

sectors com l’esportiu (piscines) o l’hoteler – per posar exemples concrets – que afavoreix la 

gestió circular de l’aigua, la reducció del consum de forma molt significativa, reduint impacte 

energètic i de retruc emissions CO2 i és necessari que les autoritats sanitàries – Agència de 

Salut Pública de Barcelona (Ajuntament de Barcelona), Departament de Salut (Generalitat) i 

Ministerio de Sanidad en tinguin coneixement cara a adequar normatives, legislacions i 

ordenances vigents.  
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El cas més proper que tenim a Barcelona és el de la  depuradora del Prat de Llobregat que 

amb una a capacitat de tractament d'aigües residuals de 420 milions de litres al dia, pot 

regenerar aquesta aigua mitjançant un tractament terciari que permet obtenir una aigua de 

qualitat similar a l'aigua potable .La planta està treballant al màxim i produeix uns 1.500 litres 

per segon d'aigua regenerada. Hi ha la canalització que s'ha posat en marxa el 2023 des de la 

depuradora del Prat a Montjuic per a reg de jardins i que ha de proveir d'aigua als nous 

edificis del Barri de la Marina a construir (per a inodors, etc.). Hi ha una infrautilització de l’aigua 

regenerada, el seu potencial és enorme, redueix l'impacte energètic i per tant d'emissions de 

sectors que són grans consumidors al marge de mesures que les pròpies entitats, institucions 

estiguem activant i posant en marxa per sensibilitzar els nostres grups d’interès en la reducció 

dels consums. 

És per això que des del CNAB proposem crear una Taula o Grup de Treball a activar aquest 

2024 al voltant de la Regeneració de l’aigua/gestió circular de l’aigua en el marc del Consell 

Ciutadà per la Sostenibilitat.” 

La proposta se sotmet a consideració del Consell.  

Intervé la tinenta d’Alcaldia Laia Bonet. Reafirma la importància de l’ús d’aigua regenerada i 

que la normativa és un escull important que s’ha de treballar. Que s’ha de fer des de 

l’Ajuntament de Barcelona però de la mà de la Generalitat de Catalunya, en el sentit de 

reivindicar un canvi normatiu. També fa notar la importància de la qüestió tècnica de que els 

punts de generació i consum d’aigua regenerada siguin propers per evitar a dificultat haver de 

desdoblar a escala de ciutat la canalització d’aigua diferenciant la potable i la regenerada. 

Proposa ampliar el focus del grup de treball amb tots aquells usos d’aigua potable actuals que 

serien substituïbles per aigua procedent d’altes fonts: aigua de mar, freàtica, aigües grises i 

regenerada. 

La secretària Marta Cuixart afegeix que, pel que fa al treball de l’aigua com a àmbit prioritari i 

en concret a aquestes qüestions de canvi de normativa, des del sector hoteler també hi ha 

hagut demandes de normativa que promogui a estalvi d’aigua. 

El vicepresident Sergi López-Grado afegeix la proposa de crear un segon grup de treball sobre 

descarbonització de l’arquitectura i la construcció liderat des del sector d’arquitectes, que està 

força representat al Consell i a la Xarxa B+S. Un grup de treball per posar en valor el potencial 

de l’arquitectura bioclimàtica i passiva i la seva contribució a la descarbonització, sobre la 

reutilització i rehabilitació dels edificis, de fer edificis que consumeixin menys energia. Es tractat 

d’anar més enllà del canvi d’hàbits, de contractar energia verda i/o de descarbonitzar la 

mobilitat. 

Es proposa constituir dos grups de treball: 

1. Ús de l’aigua; que pot incloure tant la innovació en la regeneració com totes les 

formes de substitució de l’ús que s’està fent actualment de l’aigua potable. 

2. Descarbonització de l’arquitectura i la construcció.  

Es demana explícitament si hi ha acord en la creació d’aquests dos grups. La secretària 

recorda el format que habitualment es planteja pels grups de treball, tant per normativa del 

Consell com per experiència en grups previs. 

Convé definir prèviament l’objectiu, establir un cert focus inicial, quines són les línies i les 

temàtiques concretes que es tractaran i quin és el producte que vol obtenir aquest grup; si un 

dictamen, treball col·laboratiu amb les institucions, etc. 



 

 
Acta del Plenari del Consell Ciutadà per la Sostenibilitat 17/1/2024, pàgina 9 de 9 

 

Es recomana una durada màxima d’un any. Poden formar-ne part membres del Consell, altres 

entitats de la Xarxa B+S que estiguin implicades en aquestes temàtiques, i també es poden 

convidar a formar-ne part altres organitzacions no membres de la Xarxa significatives per les 

temàtiques de treball. 

Els grups poden tenir una primera part de focalització d’objectius, també es poden fer unes 

primeres sessions informatives i segons els temes que interessin al grup, després una part 

deliberativa i després que acabin amb un producte final, que moltes vegades és una dictamen 

que es fa arribar a l’Ajuntament, una declaració o un producte d’un objectiu definit. En alguns 

grups els mateixos integrants acorden el seu règim de sessions, el grau de compromís, 

s’estableixen criteris de continuïtat o d’implicació.  

Segons el Reglament, els grups de treball poden ser aprovats pel Plenari del Consell o per la 

Comissió Permanent, per tant, es podran seguir plantejant i recollint noves propostes. 

Intervencions: 

- Escola Pia Sant Antoni, afegeix que van participar al grup de treball Residu Zero, que 

va desenvolupar el Repte Beure Sense Plàstic, i posa en valor l’intercanvi 

d’experiències i la riquesa que aporta formar-ne part.  

- Escola BetàniaPatmos, posa sobre la taula que dels dos reptes prioritzats, 

“Descarbonitzem-nos” és un repte de continuïtat, ja que estem parlant d’una reducció 

d’un 80% de les emissions. 

Irma Ventayol coincideix en la magnitud del repte. Explica que en primer moment la durada 

de la iniciativa en format de repte es preveu a dos anys. Es marcaran objectius anuals com 

pot ser reduir un 15% de reducció cada any per cada organització. Es farà una valoració de 

com estem anat per valorar si cal seguir i/o començar altres reptes. 

 

S’aprova per consens i sense cap objecció la creació dels dos grups de treball. 

 

Propers passos i tancament 

Es dona per tancada la sessió. La presidenta agraeix la presència de totes les persones 

participants i reforça el missatge d’implicació, d’assumir aquests reptes i de sumar amb totes 

aquelles accions que ajuden a empènyer els objectius de sostenibilitat amb totes les 

perspectives possibles. I acaba animant a fer aportacions i participar en el procés de renovació. 

 

La sessió finalitza a les 19.40 h. 

 

 

Secretària del Consell     VIP La Presidència 


